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Protokół Nr 44/2014 
 

z posiedzenia  Komisji  Strategii i Rozwoju Miasta  
Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 26 czerwca 2014 r. godz. 14.30 – 15.35 
 
 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - Dariusz Wierzbiński. 
 

1. Lista obecności – w załączeniu. 
2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 
 Porządek posiedzenia: 

 
 

I.  Opiniowanie projektów uchwał  
na sesję Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego w dniu 30 czerwca 
2014 r. w sprawie: 
 
1) udostępnienia lokali uŜytkowych 

bez przeprowadzania przetargu – 
pkt V poz. 11, 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
2) przedłuŜenia czasu obowią-

zywania dotychczasowych taryf 
dla zbiorowego zaopatrzenia w 

 
 
 
 
 
Radny Włodzimierz Sajda zwrócił się  
z zapytaniem o powód udostępnienia lokalu 
bez przeprowadzenia przetargu. 
Dyrektor Zakładu Usług Miejskich – 
Zbigniew Wesołowski wyjaśnił, 
Ŝe pomieszczenia te były niewykorzystane, 
analizowana była nawet kwestia 
adaptowania je na mieszkania socjalne. 
Dyrektor ZUM nadmienił, Ŝe PKPS będzie 
pokrywał wszystkie opłaty za media. 
Prezydent Jarosław Wilczyński nadmienił, 
Ŝe PKPS zwrócił się  udostępnienie 
pomieszczeń w celu utworzenia świetlicy 
środowiskowej dla dzieci i młodzieŜy, 
dlatego teŜ, biorąc pod uwagę usytuowanie 
tej świetlicy w budynku socjalnym, warto 
poprzeć inicjatywę stowarzyszenia. 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie udostępnienia lokali 
uŜytkowych bez przeprowadzania 
przetargu (projekt uchwały w załączeniu 
do protokołu) 
 
Prezes Miejskich Wodociągów 
i Kanalizacji Sp. z o.o. – Zdzisław 
Foremniak wyjaśnił, Ŝe rozstrzygnięciem 
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wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków – pkt V poz. 19.  
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3) uŜyczenia miejskich obiektów 

sportowych administrowanych 
przez Miejski Ośrodek Sportu i 
Rekreacji w Ostrowcu 
Świętokrzyskim na rzecz KSZO 
OSTROWIEC S.A  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

nadzorczym Wojewoda Świętokrzyski 
stwierdził niewaŜność uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryf na zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków. Zgodnie z ustawą 
czas obowiązywania dotychczasowych 
taryf został przedłuŜony o 90 dni tj. do 11 
sierpnia br. W związku z powyŜszym 
MWiK zwrócił się z wnioskiem  
o przedłuŜenie dotychczasowych taryf 
do 30 kwietnia 2015 roku. Stawki za wodę  
i odprowadzanie ścieków pozostałyby 
utrzymane na poziomie zeszłorocznym. 
Radny Zbigniew Duda przypomniał, Ŝe 
stawki te zostały ustalone decyzją 
Wojewody Świętokrzyskiego, nie uchwałą 
Rady Miasta. 
Prezes MWiK – Z. Foremniak potwierdził, 
Ŝe stawki te ustalił Wojewoda 
Świętokrzyski. 
 
Członkowie komisji stosunkiem głosów: 
 4 – za, przy 3 glosach wstrzymujących się  
i braku głosów przeciwnych pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie przedłuŜenia czasu 
obowiązywania dotychczasowych taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
i zbiorowego odprowadzania ścieków 
(projekt uchwały w załączeniu do 
protokołu) 
 
Dyrektor MOSiR – Mariusz Rokita 
wyjaśnił, Ŝe druŜyna siatkarek KSZO 
Ostrowiec Świętokrzyski uzyskała awans 
do najwyŜszej klasy rozrywek czyli Orlen 
Ligi, gdzie wymogiem jest prowadzenie 
działalności jako  wyodrębniona spółka 
akcyjna. Stąd teŜ zachodzi potrzeba 
przyjęcia przedmiotowego projektu 
uchwały i uŜyczenie obiektów sportowych 
na 5 lat. Dyrektor M. Rokita nadmienił, Ŝe 
właścicielem spółki jest stowarzyszenie 
i wszystkie dywidendy będą przeznaczane 
na szkolenie  młodzieŜy. 
Radny Włodzimierz Sajda zwrócił się  
z zapytaniem, dlaczego inne 
stowarzyszenie, zajmujące się krzewieniem 
sportu wśród młodzieŜy, musi płacić 250 zł 
za godzinę korzystania z obiektów 
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sportowych. 
Dyrektor M. Rokita przypomniał, Ŝe jeśli 
klub czy stowarzyszenie nie jest zwolnione 
z ponoszenia opłat za korzystanie 
z obiektów sportowych, obowiązuje go 
cennik. 
Prezydent J. Wilczyński stwierdził, Ŝe nie 
zwróciło się do niego stowarzyszenie, 
o którym mówi Pan Radny Sajda 
i przypomniał, Ŝe kluby i stowarzyszenia 
sportowe są zwolnione z opłat wyłącznie na 
mocy uchwał Rady Miasta w tej sprawie. 
Radny R. Binensztok stwierdził, Ŝe Klub 
KSZO OSTROWIEC jest spółką akcyjną, 
natomiast stowarzyszenie , o którym mówi 
Pan Radny Sajda, nie ma jeszcze wpisu do 
KRS. Jeśli to stowarzyszenie jednak 
posiada juŜ wszystkie stosowne dokumenty, 
powinno zwrócić się z wnioskiem  
do Prezydenta Miasta o zwolnieniu z opłat. 
Radny Wł. Sajda stwierdził,  
Ŝe stowarzyszenie ma juŜ wszystkie 
wymagane dokumenty i zwróciło się juŜ  
z wnioskiem do Prezydenta Miasta. 
Prezydent J. Wilczyński przypomniał, Ŝe to 
radni decydują o bezpłatnym udostępnianiu 
obiektów klubom sportowym. Zwrócił 
uwagę, Ŝe KSZO OSTROWIEC SA działa 
non profit i wszystkie zyski będzie 
przeznaczało na szkolenie młodzieŜy, 
natomiast w Ostrowcu Świętokrzyskim 
działają prywatne spółki piłkarskie, gdzie 
za zajęcia ponosi się opłaty. ZauwaŜył, Ŝe 
część klubów sportowych stara się 
pozyskiwać środki na działalność 
i zwalniać zawodników z ponoszenia opłat. 
NaleŜałoby więc oddzielić te dwie kwestie.  
Radny W. Sajda zarzucił Prezydentowi 
Miasta, Ŝe doprowadził on do upadku piłki 
noŜnej w Ostrowcu Świętokrzyskim, 
sprowadzając do miasta Pana 
Dąbrowskiego. 
Prezydent J. Wilczyński zarzucił Radnemu 
Wł. Sajdzie, Ŝe powyŜsza odpowiedź mija 
się z prawdą, poniewaŜ to sam Radny Sajda 
dziękował mu za działania na rzecz piłki 
noŜnej w mieście. Stwierdził, Ŝe gdyby nie 
działania Radnego R. Binensztoka,  
w Ostrowcu Świętokrzyskim nie byłoby 
klubu piłkarskiego. 
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4) miejscowego planu zagospo-

darowania przestrzennego części 
miasta Ostrowca Święto-
krzyskiego w rejonie ulic: Las 
Rzeczki, IłŜecka, Grabowiecka – 
pkt V poz. 1 

 
 
 
5) zmiany części miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego 
części Osiedla „Śródmieście”  
w Ostrowcu Świętokrzyskim –  
pkt V poz. 2 
 

 
 
6)  zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawo-
zdaniem z wykonania budŜetu 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski – 
pkt V poz. 3 

 
 
 
 
 
 
 

Radny W. Sajda stwierdził, Ŝe widział 
dokument dotyczący klubu piłkarskiego 
KSZO, gdzie podpisani byli m.in.  
P. Składanowski, J. Kuba, M. Kuszewski. 
Prezydent J. Wilczyński stwierdził, Ŝe nie 
wie o istnieniu takiego dokumentu. 
Radny W. Sajda zapowiedział przyniesienie 
przedmiotowego pisma na najbliŜszą sesję 
Rady Miasta. 
 
Członkowie Komisji stosunkiem głosów:  
za – 4, przy 3 głosach wstrzymujących się  
i braku głosów przeciwnych pozytywie 
zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 
uŜyczenia miejskich obiektów sportowych 
administrowanych przez Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w Ostrowcu 
Świętokrzyskim na rzecz KSZO 
OSTROWIEC S.A.  (projekt uchwały  
w załączeniu do protokołu) 
 
 Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
 w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części 
miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  
w rejonie ulic: Las Rzeczki, IłŜecka, 
Grabowiecka (projekt uchwały  
w załączeniu do protokołu) 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie zmiany części miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego 
części Osiedla „Śródmieście” w Ostrowcu 
Świętokrzyskim (projekt uchwały  
w załączeniu do protokołu) 
 
Członkowie komisji stosunkiem głosów:  
za - 4 , przy 3 głosach wstrzymujących się  
i braku głosów przeciw pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały  w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budŜetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
(projekt uchwały w załączeniu  
do protokołu) 
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7) udzielenia absolutorium 
Prezydentowi Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego – pkt V poz. 4 

 
 
 
 
 
 
8) wzniesienia pomnika ku czci 

śydów z Ostrowca Świę-
okrzyskiego i okolicy, 
zamordowanych przez Niemców 
w latach 1939 – 1945 – pkt V  
poz. 6, 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Członkowie komisji stosunkiem głosów:  
za - 4 , przy 3 głosach wstrzymujących się 
 i braku głosów przeciw pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały  w sprawie 
udzielenia absolutorium Prezydentowi 
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
(projekt uchwały w załączeniu do 
protokołu) 
 
Radny Wł. Sajda zwrócił uwagę, Ŝe 
w projekcie uchwały nie ma mowy 
o kosztach, jakie ma ponieść gmina.  
Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju 
– M. Nowak wyjaśnił, Ŝe w uchwale 
zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy została 
wprowadzona kwota 20.000 zł na ten cel, 
czyli do tej kwoty będzie kosztował 
pomnik. Naczelnik M. Nowak nadmienił, 
Ŝe pomnik w formie głazu z tablicą 
zpewnością nie będzie kosztował kwoty, 
jaka została zarezerwowana w budŜecie. 
Prezydent J. Wilczyński wyjaśnił, Ŝe głaz 
będzie musiał zostać odpowiednio 
zabezpieczony, jednak jego zdaniem koszt 
wykonania głazu powinien zamknąć się 
w kwocie 5 tys. zł.  
Radny Wł. Sajda przypomniał, Ŝe gdy 
stowarzyszenia składały wniosek o pomoc 
w budowie pomników, Prezydent 
odpowiadał, Ŝe nie dysponuje środkami 
na ten cel i zachęcał do szukania 
sponsorów.  
Prezydent J. Wilczyński odpowiedział, Ŝe 
od wielu lat nie ma środków w budŜecie  
na ten cel, jednak to rada decyduje, czy 
przeznaczy środki na konkretne zadanie. 
Przypomniał  równieŜ, Ŝe istnieje duŜa 
diaspora śydów wywodzących się  
z Ostrowca Świętokrzyskiego, którzy 
zwracają uwagę, Ŝe pomimo faktu, iŜ przed 
II wojną światową w Ostrowcu 
Świętokrzyskim 50% mieszkańców 
stanowili śydzi, nie ma po tym Ŝadnego 
śladu i Ŝadnej informacji mówiącej o tym 
fakcie. Ponadto, macewy wmurowane w 
mur cmentarza czy w drogę nie przynoszą 
chwały miastu. Prezydent wyjaśnił, Ŝe 
proponowany zapis został uzgodniony ze 
wszystkimi stronami i stwierdził, Ŝe jeśli 
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9) nadania nazwy ulicy oraz zmiany 

nazwy ulicy (dot. nowego odcinka 
obwodnicy od Alei 3-go Maja do 
ul. Samsonowicza): 

 
a) projekt uchwały zgłoszony przez 

Klub Radnych „Prawo  
i Sprawiedliwość” – pkt V poz. 7a, 
 
 
 
 
 
 

pomnik nie zostanie wykonany, będzie to 
wstyd dla miasta, gdyŜ nie moŜna 
zapominać  o historii i nie moŜna dopuścić, 
aby ktoś coś zarzucił w kwestii stosunków 
polsko – Ŝydowskich. 
Radny Wł. Sajda zwrócił uwagę, Ŝe władze 
miasta powinny raczej zadbać o grób 
pierwszego powojennego  burmistrza 
miasta – Kazimierza Zapałowskiego. 
Prezydent J. Wilczyński odpowiedział, Ŝe 
pomimo, iŜ teren nie jest własnością gminy, 
władze miasta robią wszystko, co w ich 
mocy, aby teren ten był utrzymany 
w naleŜytym porządku. 
Radny Z. Duda stwierdził, Ŝe częścią 
uchwały jest pokazanie wysokości i źródła 
finansowania, więc powinno ono zostać  
wpisane równieŜ w treść tego projektu 
uchwały. 
Prezydent J. Wilczyński odpowiedział,  
Ŝe uchwała zostanie uzupełniona o 
stosowny zapis w tej kwestii. 
 
Członkowie komisji, stosunkiem głosów:  
za – 4, przy 3 głosach wstrzymujących się  
i braku głosów przeciw pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały  w sprawie 
wzniesienia pomnika ku czci śydów  
z Ostrowca Świętokrzyskiego i okolicy, 
zamordowanych przez Niemców w latach 
1939 – 1945 (projekt uchwały w załączeniu 
do protokołu) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Przewodniczący Klubu Radnych „Prawo 
i Sprawiedliwość” – Zbigniew Duda 
wyjaśnił, Ŝe przedmiotowy projekt uchwały 
jest kontynuacją inicjatywy podjętej przez 
Radę Miasta poprzedniej kadencji. Mając 
na uwadze ciągłość pracy Rady Miasta 
i Prezydenta Miasta, naleŜałoby uszanować 
postanowienia poprzedniej kadencji. Radny 
Z. Duda przypomniał, Ŝe wówczas 
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b) projekt uchwały zgłoszony przez 
Kluby Radnych: „Twój 
Ostrowiecki Samorząd”, 
„Platforma Obywatelska” oraz 
„Sojusz Lewicy Demokratycznej” 
– pkt V poz. 7b 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

postanowienia nie zostały zrealizowane, 
gdyŜ czekano na oddanie odpowiedniej 
wielkości ulicy, czy obiektu, by uczcić 
pamięć Śp. Prezydenta Lecha 
Kaczyńskiego. Mówiło się wtedy, Ŝe  
czekamy na oddanie właśnie tej ulicy, po 
czym będzie moŜliwe nadanie jej imienia 
Lecha Kaczyńskiego. Radny R. Binensztok  
stwierdził, Ŝe w poprzedniej kadencji, 
oprócz nadania ulicy czy obiektu imieniem 
Lecha Kaczyńskiego, była mowa o nadaniu 
innej ulicy imieniem Jerzego 
Szmajdzińskiego. 
Radny J. E. Kunat przypomniał, Ŝe 
w porządku obrad sesji znalazł się projekt 
uchwały w tej kwestii, jednak został on 
wycofany przez wnioskodawcę czyli Klub 
Radnych SLD. 
 
Członkowie komisji stosunkiem głosów:  
za – 3, przy 4 głosach wstrzymujących się 
 i braku głosów przeciw pozytywnie  
zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 
nadania nazwy ulicy oraz zmiany nazwy 
ulicy -  dot. wniosku Klubu Radnych 
„Prawa i Sprawiedliwości” w sprawie 
nadania ulicy nazwy „ul. Lecha 
Kaczyńskiego” (projekt uchwały  
w załączeniu do protokołu) 
 
Przewodniczący Klubu Radnych „Twój 
Ostrowiecki Samorząd” – Maciej 
Kuszewski przypomniał, Ŝe przedmiotowy 
projekt uchwały został zgłoszony przez 3 
Kluby Radnych:  „Twój Ostrowiecki 
Samorząd”, „Platformy Obywatelskiej” 
i „Sojuszu Lewicy Demokratycznej” . 
 
Członkowie komisji stosunkiem głosów: za 
– 4, przy 4 głosach przeciwnych i braku 
głosów wstrzymujących się pozytywnie  
zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 
nadania nazwy ulicy oraz zmiany nazwy 
ulicy -  dot. wniosku Klubów Radnych: 
„Twój Ostrowiecki Samorząd”, „Platformy 
Obywatelskiej” i „Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej” w sprawie nadania ulicy 
nazwy „Aleja 25 – Lecia Wolności”  
(projekt uchwały w załączeniu  
do protokołu) 
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Przewodniczący Klubu Radnych „TOS” – 
M. Kuszewski stwierdził, Ŝe radni powinni 
opowiedzieć się tylko za jednym projektem 
uchwały. Prezydent Miasta J. Wilczyński 
stwierdził, Ŝe w przypadku, kiedy 3 kluby 
radnych podpisały się pod wnioskiem  
o nadanie nazwy Aleja 25 – Lecia 
Wolności, Radni Klubu „Prawa 
i Sprawiedliwości” powinni sobie zdać 
sprawę, Ŝe są małe szanse na 
przegłosowanie zgłoszonego przez nich 
projektu uchwały. Stąd teŜ zasadne byłoby 
zaproponowanie innej nazwy. Prezydent 
przypomniał, Ŝe w momencie, gdy 
projektowano tą ulicę, rozwaŜał nazwanie 
jej ul. Miast Partnerskich, jednak 
ostatecznie zaproponował ul. Lubelską.  
Przewodniczący Klubu Radny „TOS” 
stwierdził, Ŝe w sytuacji, kiedy obydwa 
projekty uchwał zostały zaopiniowane 
pozytywnie, zasadne byłoby 
przeprowadzenie reasumpcji głosowania, 
aby członkowie komisji opowiedzieli się za 
jedną z proponowanych nazw. 
Prezydent J. Wilczyński stwierdził,  
Ŝe kwestia ta zostanie rozstrzygnięta na 
sesji Rady Miasta, gdzie – w razie 
wątpliwości – będzie moŜliwe uzyskanie 
opinii prawnej w powyŜszej kwestii. 
Przewodniczący Komisji – D. Wierzbiński 
zaproponował, Ŝeby radni opowiedzieli się 
albo „za” albo „przeciw” konkretnej 
propozycji. 
Prezydent J. Wilczyński stwierdził,  
Ŝe zasadne byłoby głosowanie, w którym 
radni musieliby konkretnie opowiedzieć się, 
kto z nich jest za projektem 7a a kto jest za 
projektem 7b. 
Przewodniczący Klubu Radnych „PiS” 
 – Z. Duda przypomniał, Ŝe radny ma 3 
moŜliwości wyboru, moŜe głosować za, 
przeciw lub wstrzymać się od głosu. 
Dlatego teŜ nie moŜna pozbawić radnego 
moŜliwości wstrzymania się od głosu. 
Stwierdził równieŜ, Ŝe  w przypadku dwóch 
alternatywnych projektów uchwał, gdy 
pierwszy projekt uchwały został 
przegłosowany pozytywnie, nie powinno 
się głosować drugiego projektu uchwały. 
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10) sprzedaŜy działki gruntu – pkt V 
poz. 8,  

 
 
 
 
11) sprzedaŜy lokalu uŜytkowego – 

pkt V poz. 9,  
 

 
 
 
12) oddania gruntu w uŜytkowanie 

wieczyste – pkt V poz. 10 
 
  
 
 
 
13) ujednolicenia terminów uŜytko-

wania wieczystego – pkt V poz. 12 
 
 
 
 
 
14) wyraŜenia zgody na 

przekształcenie prawa 
uŜytkowania wieczystego w prawo 
własności – pkt V poz. 13 

 
 
 
15) określenia zasad systemu 

taryfowego i opłat za przejazdy, 
uprawnień do samorządowych 
ulgowych i bezpłatnych 
przejazdów oraz cen urzędowych 
za usługi w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego w 
granicach administracyjnych 
miasta Ostrowca Święto-
krzyskiego – pkt V poz. 15 

 
 
 
 
 
 
 

Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie sprzedaŜy działki gruntu 
(projekt uchwały w załączeniu  
do protokołu) 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie sprzedaŜy lokalu uŜytkowego 
(projekt uchwały w załączeniu  
do protokołu) 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie oddania gruntu w uŜytkowanie 
wieczyste (projekt uchwały w załączeniu do 
protokołu) 
 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie ujednolicenia terminów uŜytko-
wania wieczystego (projekt uchwały  
w załączeniu do protokołu) 
 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie wyraŜenia zgody na 
przekształcenia prawa uŜytkowania 
wieczystego w prawo własności (projekt 
uchwały w załączeniu do protokołu) 
 
Radny J. E. Kunat zwrócił się  
z zapytaniem, czy wnioski zgłoszone przez 
związek zawodowy NSZZ zostaną wzięte 
pod uwagę. 
Naczelnik Wydziału Infrastruktury 
Komunalnej – K. Kowalski poinformował, 
Ŝe przedmiotowy wniosek dotyczył zmiany 
zakresu czasowego w przypadku zakupu 
biletów u kierowcy. Po przeanalizowaniu 
tej propozycji i skonsultowaniu jej w MPK 
propozycja ta została odrzucona, gdyŜ 
zaproponowanie tak niskich cen 
spowodowałoby znaczny spadek dochodów 
ze sprzedaŜy biletów i pogorszenie sytuacji 
finansowej spółki, co skutkowałaby 
koniecznością zwiększenia refundacji 
kosztów dla MPK. 
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Radny wł. Sajda zwrócił uwagę, Ŝe podane 
są 2 ceny biletów 30 – minutowych. 
Naczelnik K. Kowalski wyjaśnił, Ŝe 
pierwsza z cen dotyczy biletów ulgowych 
samorządowych i wtedy cena wynosi 2 zł  
i uprawnieni są w niej wszyscy 
korzystający z komunikacji miejskiej. 
Druga z cen, czyli 3,06 zł to kwota będąca 
podstawą do rekompensaty dla MPK, jak 
równieŜ opłata za przewóz bagaŜu lub 
zwierzęcia. 
Radny Wł. Sajda stwierdził, Ŝe w wielu 
przypadkach np. w przypadku przejazdu ze 
Szpitala na ul. Dąbrówki, bilet 
30 – minutowy nie wystarczy, gdyŜ 
rozkłady jazdy są tak poustalane, Ŝe pasaŜer 
musiałby zbyt długo czekać na drugi 
autobus. W przypadku kontroli, taki pasaŜer 
otrzymałby mandat.  
Naczelnik K. Kowalski wyjaśnił, Ŝe bilety 
30 – minutowe zostały wprowadzone 
z myślą o pasaŜerach korzystających 
z przesiadek, aby nie musieli oni kupować 
nowego biletu. W szczególności chodzi tu  
o osoby korzystające z 2 krótkich 
przejazdów. PasaŜer powinien ocenić, czy 
bilet 30 – minutowy będzie wystarczający, 
w przeciwnym przypadku powinien wybrać 
inny bilet. 
Prezydent J. Wilczyński stwierdził, Ŝe 
najwaŜniejsze jest tu wprowadzenie ulgi 
samorządowej, dzięki czemu moŜna mieć 
nadzieję na wzrost liczby pasaŜerów, 
a tylko wtedy dalsze wydatkowanie 
środków będzie miało sens. Prezydent 
nadmienił, Ŝe akcje promocyjne na strefach 
pokazują, Ŝe przy minimalnym obniŜeniu 
cen, liczba pasaŜerów wzrasta. 
 
Członkowie komisji stosunkiem głosów: 
za -4, przy 3 głosach wstrzymujących się  
i braku głosów przeciwnych pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie określenia zasad systemu 
taryfowego i opłat za przejazdy, uprawnień 
do samorządowych ulgowych i bezpłatnych 
przejazdów oraz cen urzędowych za usługi  
w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego w granicach 
administracyjnych miasta Ostrowca 
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16) wprowadzenia przepisów 

porządkowych przy przewozie 
osób i bagaŜu ręcznego 
autobusami komunikacji miejskiej 
w gminnych przewozach 
pasaŜerskich na terenie Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski 
wykonywanych przez Miejskie 
Przedsiębiorstwo Komunikacji Sp. 
z o.o. Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski – pkt V poz. 16 

 
 
17) udzielenia dotacji z budŜetu 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski z 
przeznaczeniem na realizowane w 
roku 2014 prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków, połoŜonych na obszarze 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, 
nie stanowiącym jej własności – 
pkt V poz. 17,  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
18) zmieniająca uchwałę w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłaty 
za zajęcie 1m2 pasa drogowego dla 
dróg gminnych – pkt V poz. 18. 

 
 
 
 
 
 

Świętokrzyskiego (projekt uchwały  
w załączeniu do protokołu) 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie wprowadzenia przepisów 
porządkowych przy przewozie osób  
i bagaŜu ręcznego autobusami 
komunikacji miejskiej w gminnych 
przewozach pasaŜerskich na terenie 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 
wykonywanych przez Miejskie 
Przedsiębiorstwo Komunikacji Sp. z o.o. 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski (projekt 
uchwały w załączeniu do protokołu) 
 
Naczelnik Wydziału Planowania i Rozwoju 
– M. Nowak poinformował, Ŝe na sesji 
zostanie zgłoszona autopoprawka 
do projektu zmieniającego budŜet, gdyŜ w 
tym momencie jako beneficjent wpisane 
jest „podmiot wyłoniony w drodze 
konkursu”, tymczasem powinno być 
„Parafia Rzymskokatolicka pw. Świętego 
Michała Archanioła w Ostrowcu 
Świętokrzyskim” 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie udzielenia dotacji z budŜetu 
Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  
z przeznaczeniem na realizowane w roku 
2014 prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 
połoŜonych na obszarze Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski, nie stanowiącym jej 
własności (projekt uchwały w załączeniu 
do protokołu) 
 
Członkowie komisji jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
wysokości stawek opłaty za zajęcie 1m2 
pasa drogowego dla dróg gminnych 
(projekt uchwały w załączeniu  
do protokołu) 
 



12 
 

II. Sprawy róŜne 
 
- pismo mieszkańców ul. Malinowej 
dotyczące zmiany granic ich działek 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- dot. zbiornika wodnego na 
Tomaszowie 
 

 
 
Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego 
– Pani Anna Targowska poinformowała, Ŝe 
mieszkańcy podnoszą, Ŝe w trakcie 
wyznaczania ulicy Porzeczkowej zostały 
przesunięte granice działek, które w chwili 
obecnej są połoŜone inaczej niŜ ogrodzenie. 
Najprawdopodobniej spowodowane to jest 
tym, Ŝe któryś z geodetów wykonujących 
prace geodezyjne, nie pokazał punktów 
granicznych. Dokumentacja potwierdza ten 
stan. Mieszkańcy rozumieją problem, 
jednak oczekują pomocy Gminy w 
pokryciu kosztów, jednak nie ma to oparcia 
w obowiązujących przepisach prawa. 
Koszty muszą być pokryte przez właścicieli 
lub gminę, jeśli chodzi o realizację zadań 
publicznych, jednak nie ma to zastosowania 
w tym przypadku. 
Radny Z. Duda zwrócił się z zapytaniem, 
czy przedmiotowe działki zostały 
zakupione od gminy.  
Prezydent J. Wilczyński odpowiedział, Ŝe 
działki zostały zakupione od osób 
prywatnych i potwierdził, Ŝe gmina nie ma 
instrumentów prawnych, Ŝeby pomóc 
właścicielom działek w rozwiązaniu ich 
problemu. 
Naczelnik WMK – Pani A. Targowska 
wyjaśniła, Ŝe największy problem mają ci 
właściciele, którzy postawili zbyt blisko 
ogrodzenie.  
Radny Z. Duda zwrócił się z zapytaniem, 
czy problem wynika z błędu geodety. 
Naczelnik WMK – A. Targowska 
wyjaśniła, Ŝe brak jest protokołu stabilizacji 
punktów granicznych. Wnioskodawcy 
twierdzą, ze geodeta wyznaczył w błędny 
sposób i to było powielane, jednak obecnie 
nie moŜna się dowiedzieć, jak się to 
dokładnie stało. 
 
Członkowie Komisji przyjęli do 
wiadomości przedmiotowe pismo  
i wyjaśnienia w tej kwestii. 
 
Radny Wł. Sajda zwrócił się z zapytaniem, 
czy zbiornik wodny na Tomaszowie jest 
własnością gminy. 
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- dot. kursów autobusów MPK  
w rejonie ogródków działkowych  
na Paulinowie 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- dot. głosowania nad projektem 
uchwały w sprawie nadania nazwy 
ulicy oraz zmiany nazwy ulicy 

Prezydent J. Wilczyński potwierdził, Ŝe 
zbiornik stanowi własność gminy. 
Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego 
– Anna Targowska wyjaśniła, 
Ŝe dotychczasowy dzierŜawca nie był 
zainteresowany przedłuŜeniem umowy, stąd 
teŜ został ogłoszony przetarg na dzierŜawę. 
 
Radny Wł. Sajda zwrócił się z zapytaniem, 
czy w rejonie ogródków działkowych na 
Paulinowie będzie kursował autobus MPK. 
Zdaniem Radnego, zgodnie z ustawą 
o ogródkach działkowych, takie kursy 
powinny zostać wprowadzone. 
Radny S. Choinka stwierdził, Ŝe takiej 
regularnej linii nie będzie, jednak 
wprowadzona zostanie linia na Paulinów, 
gdzie przystanek znajduje się przy skręcie 
przy ul. śeromskiego w ul. Zagłoby. 
 
Radny Zbigniew Duda stwierdził,  
Ŝe głosowanie powinno się skończyć po 
pozytywnym zaopiniowaniu pierwszego 
z projektów uchwał w tej sprawie. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 

  
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono. 
 
Termin następnego posiedzenia: nie ustalono. 
 
 
Protokołowała:                                    Przewodniczył: 
 
Anna Krakowiak            Przewodniczący Komisji 
 
                 Dariusz Wierzbiński 


